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Protokół Nr 0012.07.73.2024
Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej 

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia, które odbyło się w dniu 22 marca 2024 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Informacja  o  stanie  bezpieczeństwa  sanitarno-weterynaryjnego  na  terenie  miasta 

Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2023.

4. Ocena stanu sanitarnego i sytuacja epidemiologiczna w Kaliszu mieście na prawach 

powiatu – stan na dzień 31 grudnia 2023 r. 

5. Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Solidarnościowego za 2023 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaliszu za 

2023 rok.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zwolnienia  od  podatku  od  nieruchomości  w  związku

z likwidacją barier architektonicznych. 

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zadań  realizowanych  przez  Miasto  Kalisz

z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych,  na  które 

przeznacza  się  środki  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych na rok 2024

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta 

Kalisza na lata 2024-2043.

11. Korespondencja:

a) Pismo  Organizacji  Zakładowej  NSZZ  „Solidarność”  przy  MOPS  w  Kaliszu

z dnia 5 marca 2024 r. w sprawie braku podwyższenia wynagrodzenia;

b) Odpowiedź  Prezydenta  Miasta  Kalisza  z  dnia  15  marca  2024  r.  na  pismo 

Organizacji Zakładowej NSZZ „Solidarność” przy MOPS w Kaliszu. 

12. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

13. Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************



Ad 1.Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  dokonała  Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej pani Karolina Sadowska witając wszystkich obecnych. 

Ad 2.Zatwierdzenie porządku obrad.
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:  7 osób za,  1 brak głosu (8 obecnych). 
Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3.Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie miasta 
Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2023.
Pani  Elżbieta  Grzelak  zastępca  Powiatowego  Lekarza  Weterynarii  omówiła  powyższą 
informację.
Radny Roman Piotrowski zapytał, czy zbierane są informacje od hodowców o ilości zużytych 
antybiotyków w mg/kg masy ciała za 2023 rok i czy taka informacja zostanie przekazana
w III kwartale 2024 r. do Wojewody i Unii Europejskiej zgodnie z zaleceniami. 
Pani  Grzelak  odpowiedziała,  że  zbierane  są  te  informacje  i  zostaną  przekazane  zgodnie
z wytycznymi. 
Radny Zbigniew Włodarek zapytał, jakie mogą być zagrożenia dla ludzi ze strony ptactwa w 
mieście.
Pani Elżbieta Grzelak wyjaśniła, że w kontekście bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego 
ptaki nie stanowią problemu. 
Wobec braku uwag informacja została przyjęta.

Ad  4.Ocena  stanu  sanitarnego  i  sytuacja  epidemiologiczna  w  Kaliszu  mieście  na 
prawach powiatu – stan na dzień 31 grudnia 2023 r. 
Pan Marek Stodolny Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kaliszu omówił powyższą 
ocenę. 
Radny Marcin Małecki zapytał o formy programów profilaktycznych dla szkół średnich i czy 
sanepid brał udział w akcjach dot. HPV.
Pan Stodolny w odpowiedzi wymienił nazwy realizowanych programów.
Radny  Zbigniew  Włodarek  zapytał  o  głośną  sprawę  truskawek  z  Maroka,  które  mają 
powodować ciężką chorobę.
Pan Marek Stodolny odpowiedział, że nie zna tej sprawy. 
Wobec braku uwag ocena została przyjęta.

Ad 5.Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Solidarnościowego za 2023 rok. 
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższa 
informację.
Radna Elżbieta Dębska zapytała, czy programy dot. opieki wytchnieniowej i asystenta osoby 
niepełnosprawnej będą kontynuowane. 
Pani Niedźwiedź odpowiedziała,  że tak, są kontynuowane, dodatkowo na ten rok ośrodek 
otrzyma więcej środków na realizację tych programów.
Głosowanie: 10 osób za (10 obecnych). Informacja została przyjęta. 



Ad 6.Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaliszu za 
2023 rok.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższe 
sprawozdanie.
Radny  Zbigniew  Włodarek  zapytał  o  ustawę  dot.  opieki  geriatrycznej,  ponieważ  jeden
z mieszkańców zwrócił mu na nią uwagę, że zastanowić się z czego można skorzystać za 
pośrednictwem MOPS-u. Radny umówił się z panią dyrektor na rozmowę telefoniczną w tej 
sprawie. 
Radna  Elżbieta  Dębska  zapytała,  czym  spowodowane  jest  to,  że  ludzie  nie  chcą  być 
zawodowymi rodzinami zastępczymi, czy to przez długie procedury?
Pani dyrektor odpowiedziała,  że na konferencji,  na której  ostatnio była wskazywano jako 
przyczynę m.in. to, że osoby, które prowadzą zawodową rodzinę zastępczą podpisują umowę 
cywilno-prawną a powinno to działać w oparciu o umowę o pracę. Dodatkowo na konferencji 
przedstawiono wyniki badania, w którym wykazano, że 67% młodych kobiet deklaruje, że nie 
chce mieć dzieci. 
Wobec braku uwag sprawozdanie zostało przyjęte.

Ad 7.Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w związku
z likwidacją barier architektonicznych. 
Pani Krystyna Frąckowiak zastępca naczelnika Wydziału Finansowego omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny Leszek Ziąbka zapytał, czy pod hasłem bariery rozumiemy tylko te wymienione w 
uchwale.
Pani  Frąckowiak  odpowiedziała,  że  katalog  jest  otwarty  a  w  uchwale  podane  są  tylko 
przykłady.
Głosowanie: 10 osób za (10 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 8.Projekt uchwały w sprawie określenia zadań realizowanych przez Miasto Kalisz
z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych,  na  które 
przeznacza się środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
na rok 2024.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny Leszek Ziąbka zapytał, czy jest planowana budowa ścieżek dla niepełnosprawnych, bo 
za granicą tworzone są takie ścieżki. 
Pani  dyrektor  odpowiedziała,  że  w  ramach  tych  środków  nie,  ponieważ  te  pieniądze  są 
głównie przeznaczane dla osób prywatnych. 
Radna Elżbieta Dębska zapytała o dofinansowania turnusów rehabilitacyjnych, wie że dzieci 
korzystają co roku a osoby dorosłe co dwa lata, dopytywała czy nadal tak to funkcjonuje. 
Pani  Niedźwiedź  odpowiedziała,  że  w  Kaliszu  wyjątkowo  dużo  osób  korzysta
z dofinansowania i w tym roku również będzie przyjęta zasada, że jeśli ktoś skorzystał rok 
temu, to w tym roku nie otrzyma już dofinansowania. Nie dotyczy to jednak dzieci. Dodała, 
że  dużo  chętnych  jest  również  na  dofinansowanie  sprzętu  rehabilitacyjnego  i  środki 
pomocnicze.
Głosowanie: 10 osób za (10 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 



Ad 9.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 
Pan Janusz Sibiński  zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
został  poproszony  o  wyjaśnienie  powodu  zakupu  drukarki.  Poinformował,  że  wydział 
przygotowuje  dużo  materiałów  promocyjnych  dot.  programów  profilaktycznych  a  także 
pracownicy  korzystają  z  urządzenia.  Naprawa  starego  urządzenia  wielofunkcyjnego  jest 
bardzo droga a drukarka jest już mocno wyeksploatowana, dlatego bardziej rozsądne wydaje 
się zakupienie nowego sprzętu. 
Radny  Marcin  Małecki  poprosił,  aby  nie  drukować  plakatów  z  wizerunkiem  Prezydenta 
Miasta reklamującym białe soboty. 
Pan Sibiński odpowiedział, że projekt plakatu jest wykonywany przez Kancelarie Prezydenta. 
Radny  Małecki  zapytał  o  dofinansowanie  ponad  milion  złotych  na  co  to  zostanie 
przeznaczone.
Pan Sibiński odpowiedział, że są to środki z KPO i miasto dołoży nieco ze swojego budżetu i 
to zostanie przeznaczone na budowę żłobka nr 5 w Kaliszu. 
Radny dopytywał, jakie środki dotychczas wpłynęły z odblokowanego KPO. 
Skarbnik odpowiedziała, że 957 356,92 zł oraz 125 602,40 zł.
Głosowanie:  9 osób za,  1  osoba się  wstrzymała (10 obecnych).  Projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 10.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 
Kalisza na lata 2024-2043.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie:  9 osób za,  1  osoba się  wstrzymała (10 obecnych).  Projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 11.Korespondencja:
a)  Pismo  Organizacji  Zakładowej  NSZZ  „Solidarność”  przy  MOPS  w  Kaliszu
z dnia 5 marca 2024 r. w sprawie braku podwyższenia wynagrodzenia;
b) Odpowiedź Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 15 marca 2024 r. na pismo Organizacji 
Zakładowej NSZZ „Solidarność” przy MOPS w Kaliszu. 
Radna  Elżbieta  Dębska  poinformowała,  że  zaplanowane  zostało  spotkanie  w  tej  sprawie
u pani skarbnik w poniedziałek (25.03.24 r.).

Ad 12.Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Brak.

Ad 13. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji  Rodziny, Zdrowia i  Polityki 
Społecznej  pani  Karolina  Sadowska zamknęła  posiedzenie  dziękując  wszystkim za  udział 
oraz dyskusję. 



Protokołowała: 22.03.2024 r. J. Dziedzic

Przewodnicząca
Komisji Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej
Rady Miasta Kalisza

/... /
Karolina Sadowska


